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سازمان امور اداری و استخدامی کشور:
روند جذب نخبگان در دستگاه های اجرایی آغاز شد

 سازمان امور اداری و استخدامی کشور از آغاز 
جذب نخبگان در دستگاه های کشور خبر داد و 
گفت: بر اساس برنامه ریزی امسال یک هزار 
نخبه و ســال آینده ۵ هزار نخبه جذب نظام 

اداری کشور خواهد شد. 
»میثم لطیفی« در مراسم پایان دوره آموزشی و ارزیابی 
ویژه جذب نخبگان در دستگاه های اجرایی، اظهار داشت: 
با توجه به تاکید رییس جمهور مبنی بر جذب نخبگان در 

دستگاه های اجرایی آیین نامه ای با همکاری بنیاد ملی نخبگان و سازمان امور اداری و استخدامی 
کشور برای جذب نخبگان در دستگاه ها تدوین شد.

وی افزود: باید مسیر ویژه ای را برای نخبگان تعریف می کردیم، بر اساس تقسیم کاری که انجام 
شد بنیاد ملی نخبگان متولی شناسایی اولیه نخبگان شده و همه افرادی که شرایط لازم را داشتند 

در سامانه ثبت نام کردند و روند قانون ارزیابی برای شناسایی افراد در نظر گرفته شد.
معاون رییس جمهور گفت: بر اساس قانون ارزیابی افراد در مرحله اول انتخاب شدند و چهار 
هفته دوره آموزش را سپری کردند که در پایان دوره بر اساس نیاز دستگاه های اجرایی و برآورد 
آزمون اولیه و مستمر یک ماهه افرادی که صلاحیت داشتند متناسب با نیاز دستگاه ها به صورت 
قرارداد پیمانی به کار گرفته می شوند.لطیفی توضیح داد: پیش بینی کردیم که امسال هزار نفر 
نخبه جذب دستگاه ها شود و سال آینده حداقل پنج هزار نفر از این مسیر در دستگاه های اجرایی 
به عنوان کارکنان نخبه جذب و اســتفاده خواهیم کرد. سازمان امور اداری و استخدامی کشور 
گفت: نیاز دستگاه های اجرایی بیش از رقمی است که ما برای جذب نخبگان پیش بینی کردیم 
و متناسب با نیاز دستگاه های کارگروهی تشکیل شده و متناسب با نخبگان معرفی شده جذب 

افراد را انجام خواهیم داد.

افزایش ۵۰ درصدی جابه جایی مسافر در سال 
صالحی گفت: افزایش ۲۰ درصدی لوکوموتیو در حوزه مســافری از ابتدای 
دولت سیزدهم، منجر به افزایش ۵۰ درصدی جابه جایی مسافر در سال شد. 
آقای میعاد صالحی گفت: مسیری که در حوزه تحول ریلی با رستم قاسمی آغاز شده بود با حضور 
وزیر جدید ادامه خواهد داشت.به گفته  مدیر عامل شرکت راه آهن، قدردان بخش خصوصی که 
در حوزه ریلی سرمایه گذاری می کنند، هستیم چراکه بخش خصوصی تلاش می کند تا برنامه 
نوســازی ریلی به نحو مطلوب ادامه یابد.صالحی گفت: رکورد تولید ناوگان داخلی را با اتکا به 
زحمات بخش خصوصی نسبت به سال قبل و سال قبل تر زده ایم.معاون وزیر راه وشهرسازی 
گفت: در ۹ ماهه امسال بیش از ۷۰ درصد افزایش تولید رشد ناوگان ریلی داشتیم. مدیرعامل 
شــرکت راه آهن  می گوید: در صدد افزایش جذابیت سرمایه گذاری در بخش ریلی با تسهیل 
شرایط هستیم تا سرمایه ها به بخش حمل و نقل ریلی گسیل شود.معاون وزیر راه و شهرسازی 
ادامــه داد: هنگامی که راه آهن را از دولت قبل تحویل گرفتیم، ۲ هزار میلیارد بدهی در بخش 
تعمیرات و نگهداری داشتیم. با این حال امروز توانستیم ناوگان در حوزه مسافری را ۲۰ درصد 
افزایش دهیم که با این وجود نسبت به سال قبل ۵۰ درصد در جابه جایی مسافر رشد داشتیم. با 
وجود تنگناهای مالی در کشور شاخص  های ریلی رو به رشد است. صالحی گفت: دیپلماسی ریلی 
در دستور کار است و برای ترانزیت چند محصولی در زمستان امسال رشد قابل توجهی در سایه 
تفاهم نامه های منعقد شده خواهیم داشت.او گفت: ۳۰ هزار تن از ابتدای مهرماه حمل ترانزیتی 

داشتیم و این رقم در زمستان امسال با اضافه شدن محصولات جدید افزایش خواهد یافت.

 پیشرفت ساخت ۲۰۰ هزار واحد نهضت ملی مسکن 
در روستاها به ۶۴ درصد رسید

معاون امور بازســازی بنیاد مسکن انقلاب 
اسلامی با اعلام اینکه حدود ۲۰۰ هزار واحد 
نهضت ملی مســکن در روستاها با میانگین 
پیشرفت فیزیکی ۶۴ درصد در دست ساخت 
قرار دارد از آغاز احداث ۷ هزار واحد روستایی 

جدید در کمتر از یک ماه خبر داد. 
»مجید جودی« اظهار کرد: در مجموع ۱۹۸ هزار واحد 
طرح نهضت ملی مسکن در روستاها توسط بنیاد مسکن 

انقلاب اسلامی در دست ساخت قرار دارد که میانگین پیشرفت فیزیکی واحدهای آغاز شده حدود 
۶۴ درصد است.وی اضافه کرد: علاوه بر واحدهایی که در روستاها تحت عنوان طرح نهضت 
ملی مسکن در دست احداث قرار دارد از محل اعتبارات سال ۱۴۰۱ مصوب آذر سال جاری نیز 
حدود ۲۰۰ هزار واحد در برنامه ساخت در روستاها قرار گرفته است که از این تعداد واحد در برنامه 
امسال بنیاد مسکن حدود ۱۰۵ هزار واحد توسط بانک های عامل به امور استان ها ابلاغ شده است.

جودی افزود: از تعداد ۱۰۵ هزار واحد معرفی شده توسط بانک های عامل به امور استان ها حدود 
۴۲ هزار واحد با بانک های عامل معرفی شدند و حدود ۷ هزار واحد نیز در فاصله کمتر از یک 
ماه انعقاد قرار داد کردند که برای برخی از واحدها نیز اجرای فونداسیون انجام شده است.گفتنی 
است، بنیاد مسکن انقلاب اسلامی به عنوان یکی از کارگزاران اجرای طرح نهضت ملی مسکن 
احداث یک هزار و ۶۰۰ واحد مسکونی را در شهرها و روستاها در دولت سیزدهم برعهده گرفته 
اســت که نیمی از آنها در روستاها و نیمی دیگر در شهرهای کوچک و سایر شهرها اجرایی و 

عملیاتی خواهد شد.

صادرات بیش از ۳ میلیون تن کالای غیر نفتی به عراق 
ناظر گمرکات خوزستان از صادرات ۳ میلیون و ۴۲۲ هزار تن کالای غیر نفتی 

به عراق خبر داد.
بهروز قره بیگی در خصوص صادرات به عراق گفت: در ۸ ماه امسال ۳ میلیون و ۴۲۲ هزار تن 
کالای غیرنفتی به ارزش ۵۷۰ میلیون و ۸۸۹ هزار دلار از گمرکات خوزستان به عراق صادر شده 
است.وی افزود: این میزان صادرات از طریق گمرکات خوزستان به عراق در مقایسه با مدت مشابه 
سال قبل از نظر وزنی ۶درصد افزایش و از نظر ارزشی ۲ درصد کاهش داشته است.ناظر گمرکات 
خوزستان گفت: بیشترین حجم صادرات کالا به عراق از مرز شلمچه با یک میلیون و ۴۱۲ هزار 
تن بوده و بازارچه چذابه در محدوده شهرســتان دشت آزادگان با ۳۱۸ هزار تن در جایگاه دوم 

صادرات به عراق قرار دارد. سهم صادرات به عراق از گمرک اهواز ۷ هزار و ۲۱ تن بوده است.
وی گفت: بخش مهمی از حجم صادرات کالا به عراق شامل مواد غذایی، تره بار، کلینکر )ماده 
اولیه تولید سیمان( لوازم خانگی و صنایع دستی، آبزیان پرورشی، لوازم الکترونیکی و آهن آلات 
می شود که از گمرکات آبادان، خرمشهر و منطقه ویژه بندر امام خمینی انجام شده است.ناظر 
گمرکات خوزســتان در خصوص واردات کالا از عراق به داخل کشور گفت: در این مدت هیچ 

کالایی از عراق از طریق گمرکات خوزستان وارد کشور نشده است.

اخبار کوتاه 

سخنگوی اقتصادی ضمن اعلام اینکه باتوجه به 
تغییر مدیریتی در تیم ارزی بانک مرکزی امیدواریم 
ثبات به بازار ارز برگردد، گفت: موتور ایجاد تورم 
و کاهــش ارزش پول ملی در حال کنترل اســت 
و همچنیــن هیئت وزیران بــا افزایش میانگین 
۲۰درصدی حقوق کارکنان در سال آینده موافقت 

کرده است.
سیداحسان خاندوزی دیروز در نشست خبری خود با اشاره به 
اقدامات بانک مرکزی برای کنترل تورم اظهار کرد: این بانک 
تدابیری داشت تا در راستای کمیته رصد تورم پایش خلق پول 
شبکه بانکی را انجام می دهد و همچنین سیاست های محرک 
رشــد اقتصادی با روندی خوبی پیش می رود. مجموعا همه 
بخش های صنعت، معدن و تجارت و غیره رشد ۳.۴ درصدی 

را در تابستان رقم زدند.
وی افــزود: در لایحــه بودجه ۱۴۰۲ منابــع عمومی دولت 
شفاف سازی شــده است و به سمت رشد ســهم درآمدهای 
مولدسازی حرکت و تلاش کردیم که اتکا به درآمد نفتی چندان 
در بودجه مورد توجه نباشد و سایر راه ها از جمله منابع مالیاتی 

دولت مورد توجه قرار گیرد.
وی با تاکید بر این که دولت در یکســال و نیم گذشته تلاش 
کرده تا اقتصاد کشور را به ریل انضباطی بازگرداند، یادآور شد: 
رهاشــدگی در برخی سیاست های پیشین موجب شده بود که 
موتورهای خلق تورم چه در عرصه پولی و بانکی کشــور و چه 
در عرصه بی انضباطی های مالی دولت بسیار جدی فعال باشد؛ 
بنابراین امر انضباط بخشــی نیازمند یک حرکت تحول گرایانه 

برخلاف مسیر و جریانی بود که سال های قبل وجود داشت.
سخنگوی اقتصادی دولت ادامه داد: اسناد مهم پولی و مالی 
دولت اعم از لایحه بودجه و سیاســت هایی که در حوزه پولی 
و بانکی تصویب می شود، باید کمک کننده به انضباط اقتصادی 
باشد تا بتوان به منابع پایدار تکیه کرد. گزارش عملکرد هشت 
ماهه امسال نشان می دهد که ۸۰.۵ درصد منابع عمومی بودجه 
امســال محقق شده است و این درصد تحقق نسبت به مدت 

مشابه پارسال ۵۶ درصد افزایش نشان می دهد.
وی در پاسخ به پرسشی درباره وضعیت بازار ارز کشور تصریح 
کرد: نوسانات ارزی که در آبان و آذر شاهد آن بودیم با بنیان های 
بازار ارز کشور یعنی منابع و مصارف آن و با بنیان های اقتصادی 
کشور ما هیچ سازگار نیست و آقای رئیسی و ستاد اقتصادی دولت 
هم به طور جد از بانک مرکزی خواسته اند که این بی ثباتی ها 
را مهار کند و بانک مرکزی هم ایده مدیریت ارزی خودش را و 
هم تیم مدیریت ارزی خود را نیازمند تغییر می دید که انجام شد 
و امیدواریم با این تغییرات شاهد موفقیت در برگشت ثبات در 

بازار ارز باشیم.
وزیر اقتصاد اظهــار کرد: بانک مرکزی و مرکــز آمار ایران 
اختلافاتی در نحوه محاسبه دارند اما همان آمار بانک مرکزی 
را مبنا قرار دهیم که همچنان معاون اقتصادی و اعضای اداره  
مربوطه اش همان بزرگوارانی هستند که در دولت قبل همین 
مسئولیت را داشته اند، پس کسی فکر نکند که به شکل سیاسی 

کسی آمده و آمارها را دستکاری می کند.
خاندوزی افزود: من در پیشــگاه مردم ایران صادقانه عرض 
می کنم که همان اداره  و همان معاونتی که گزارش تورم را در 
دولت قبل تهیه می کرد همان تیم گزارش تورم امروز را تهیه 
می کند و اعداد و ارقام گزارش  شده آنان حاکی از این است که از 
شهریور سال گذشته شاخص تورم مصرف کننده ۵۹ درصد بوده 
این میزان در پایان آبان ماه به ۳۹ درصد رسیده است. شاخص 

تورم تولیدکننده از حدود ۸۰ درصد به ۳۷ درصد رسیده است.
وی تصریح کرد: در عین حال که چنین آمارهایی حکایت از 
کاهش های قابل توجه دارد، ما با تعجب با مجموعه ای از رسانه ها 
و برخی آقایان نخبگان مواجه هستیم که می گویند شما گفته 

بودید اگر هیچ کاری هم نشود تورم ۱۰ درصد کاهش می یابد. ما 
اصلًا شرایط فعلی تورمی کشور را نه تایید می کنیم و نه راضی 
هستیم و نه دولت از وضعیت نوسانات ارزی رضایت دارد و نه از 
افزایش قیمت در حوزه کالاهای اساسی و مسکن که مهمترین 

فشار را بر طبقات متوسط مردم می آورد.
ســخنگوی اقتصادی دولت تاکید کرد: امــا حداقل از توقع 
کارشناسی، تخصصی، حرفه ای و انصاف و با مردم صادقانه حرف 
زدن و امیدهای جامعه ایران را مأیوس نکردن از اهل علم و اهل 
خبر انتظار می رود تا به اخلاق حرفه ای پایبند باشند تا دولتی که 
اراده کرده هم کنترل نقدینگی در بانک ها صورت گیرد و هم 
هزینه تراشی نکند و اصلاحات اساسی در اقتصاد انجام دهد در 

مسیر خود موفق باشد.
وی درباره اینکه چرا بانک مرکزی اقدام موثری برای کنترل 
بــازار ارز انجام نداد؟ اظهار کرد: ما در ســتاد اقتصادی دولت با 
کنارهم گذاشــتن شاخص ها به این نتیجه رسیدیم که بخش 
اعظمــی از نیاز تجاری در واردات و صادرات که نیازهای حواله 
کشور است و از طریق سامانه نیما صورت می گیرد، نیازهایی 
اســت که همین امروز منابع کافی برای عرضه در نیما و برای 
پوشش تقاضای واردکنندگان را دارد و بانک مرکزی می تواند این 

مسئله را مدیریت کند.
خاندوزی افزود: درصد بسیار کمی از نیازهای غیررسمی تحت 
عنوان تقاضای واردات کالای قاچاق یا درخواست خروج سرمایه 
از کشور مطرح است و در بازار غیررسمی مطرح است. متاسفانه 
موج القای ناامنی که در شــهریور و مهرماه در فضای خیابانی 
کشور وجود داشت، در آبان ماه و آذرماه به ناامنی فضای اقتصادی 

کشیده شد.
وزیر اقتصاد یادآور شد: وقتی رسماً ایران اینترنشنال دیشب و 
پریشب برنامه می گذارد و درباره بانک و ارز می گوید، مشخص 
است که این تلاطم ها با بنیان های اقتصادی سازگار نیست و 
نقطه شروع آن ناشی از جریاناتی است که مردم را به این سمت 
سوق می دهند که »ارز از کشور خارج کنید« یا »منابع مالی خود 

را به ریال و ارز نقد تبدیل کنید«.
وی تأکید کرد: وظیفه ملی همه ما این است که انتظارات کاذب 
ایجاد نشود و همه ببینند که نقدینگی و موتورهای کنترل تورم 
مدیریت می شوند. امیدواریم بانک مرکزی هم هرچه سریع تر بر 

این نوسانات دو ماه اخیر بازار ارز غلبه کند.
وی همچنین با اشاره به وضعیت شاخص های اقتصادی دولت 
در سال جاری ادامه داد: میزان تحقق منابع نفتی و میعانات گازی 
نیز در این مدت نســبت به زمان مشــابه پارسال ۳۶۰ درصد 
افزایش داشــته است و این میزان در بخش مالیات و گمرک و 
سایر درآمدهای جاری دولت نیز ۶۷ درصد رشد نشان می دهد. 
در این مدت واگذاری شرکت های دولتی ۳۲ برابر بیشتر از آن 
چیزی بوده که در سال ۱۴۰۰ روی داد و همچنین میزان استفاده 
از تنخواه بودجه هم در هشت ماهه امسال کمتر از هشت هزار 
میلیارد تومان بوده است که کاهش ۸۰ درصدی نسبت با پارسال 

نشان می دهد.
وزیر اقتصادی افزود: در تابستان امسال رشد اقتصادی در بخش 
صنعت ۷/۸ درصد، در بخش معدن ۳/۷ درصد، نفت ۴/۱۰درصد، 
خدمات ۴/۲ درصد رشد و در بخش کشاورزی ۸/۰ درصد رسید. 
مسیر رشد نقدینگی در کشور نشان می دهد که رشد آن از ابتدای 
دولت سیزدهم تاکنون سیر نزولی خود را بدون توقف ادامه داده 
است به طوری که از نرخ رشد تورم از ۸/۴۲ درصد در مهر سال 

گذشته به ۳/۳۴ درصد در مهر ۱/۱۴ کاهش یافته است.
وی تاکید کرد: این امر نشــان می دهد که موتور اصلی ایجاد 
تورم و کاهش ارزش پول ملی در حال کنترل است و برخلاف 
فضاســازی هایی که در برخی شــبکه های اجتماعی صورت 
می گیرد حتی در حوزه سیاست های ارزی هم وضعیت درآمدهای 
ارزی دولت به دلیل رشد میزان کمّی صادرات نفت در مهر و آبان 

ماه که به بیش از یک میلیون بشکه در روز رسیده و حتی نسبت 
به تابستان هم بیشتر بوده، نسبت به دولت گذشته بهتر است.

مذاکرات برای استفاده از منابع ارزی بلوکه شده هم در جریان 
است که با ثمر رسیدن آن ها می توان سیاست های بانک مرکزی 
با دست بازی و گشایش بیشتری سیاست های خود را دنبال کند.

وی افزود: نه تنها موتورهای کنترل تورم بلکه هرآنچه مربوط 
به مدیریت سایر بازارهای دارایی هاست، چشم انداز قابل مدیریتی 
را دارد اما باید از فضاســازی هایی که با انگیزه رقابت سیاسی 
صورت می گیرد و مصلحت عمومی مردم ایران را فدای برخی 

غرض ورزی ها می کند، خودداری کنیم.
خاندوزی درباره اقدامات بانک مرکزی برای کنترل تورم نیز 
گفت: بانک مرکزی تدابیری در راستای کمیته رصد تورم و پایش 
خلق پول شبکه بانکی را انجام می دهد و سیاست های محرک 

رشد اقتصادی را با روندی خوبی پیش می برد.
وی با برشمردن ویژگی های لایحه بودجه سال ۱۴۰۲ اظهار 
کرد: پیشنهادی که وزارت اقتصاد داشت بعد از پنج واحد درصد 
کاهش نرخ مالیات در سال ۱۴۰۱، در سال ۱۴۰۲ هم پنج درصد 
به علاوه بر دو درصد نرخ مالیات شرکت های تولیدکننده کاهش 
یابد، در هیئت وزیران تصویب شد و بنابراین برای دو سال پیاپی 
شاهد کاهش نرخ مالیات برای شرکت های تولیدکننده هستیم 
و هفت درصد مالیات بر تولید را کاهش دادیم که این اقدام در 

دهه های اخیر بی سابقه است.
وی بــا بیان این که »تمرکز بر فرار مالیاتــی و اخذ مالیات از 
بخش های غیرمولد مورد تاکید قرار دارد«، اظهار کرد: در بودجه 
۱۴۰۲ منابع عمومی دولت شفاف سازی شده است و به سمت 
رشد سهم درآمدهای مولدسازی حرکت و تلاش کردیم که اتکا 
به درآمد نفتی چندان در بودجه مورد توجه نباشد و سایر راه ها از 
جمله منابع مالیاتی دولت مورد توجه قرار گیرد. هیئت وزیران 
با رشد میانگین ۲۰ درصد حقوق کارکنان دولت موافقت کرد 
که برای کارکنانی که حقوق کمتری می گیرند، عددی بیش از 
۲۰ درصد و برای کسانی که حقوق بالاتری می گیرند کمتر از آن 
خواهد بود. با تصویب نهایی موضوع دستمزد کارکنان در مجلس، 

عدد نهایی آن نیز در بودجه مشخص خواهد شد.
سخنگوی اقتصادی دولت ادامه داد: دولت برای این که به وعده 
خود برای حمایت از سهامدار خرد عمل کند از چهارم آبان ماه 
اعلام شد که سهامداران خرد از سازوکار بیمه سهام استفاده کنند 
که بیش از نیم میلیون نفر استفاده کردند و استقبال فراتر از انتظار 
سازمان بورس بود. برای اینکه سال آینده وضعیت بهتر شود عدد 

مشخصی در بودجه ۱۴۰۲ توسط هیئت وزیران تصویب شد که 
برای ســال آینده کنار گذاشته شود تا با استفاده از این پشتوانه 

بودجه حمایت ها انجام شود.
وی با اشــاره به وضعیت واریز سود سهام عدالت اعلام کرد: 
شــورای عالی بورس تصویب کرده بود تا پایان آذر ماه نیمی از 
ســود سهام سال ۱۴۰۰ را واریز کند که معادل کل سود سهام 
پرداختی در سال گذشته است. امروز صبح این اتفاق افتاد و واریز 
سود در حال انجام است و به تدریج تا فردا و پس فردا برای سایر 
سهامداران واریز می شود. همه مشمولان تحت پوشش نهادهای 
حمایتی شناسایی شدند و به محض اینکه مصوبه هیئت دولت 
بیاید، تا پیش از اســفند ماه و بدون نیاز به مراجعه مردم، سهام 

عدالت به آن ها اختصاص خواهد یافت.
وی درباره وضعیت جاماندگان سهام عدالت توضیح داد: برای 
ایــن کار نیازمند یک مصوبه از هیئت وزیــران بودیم که چه 
ســهام هایی را برای این گروه در نظر بگیریم که این مصوبه 
با توجه به اعتراض یکی از وزارتخانه ها نسبت به شرکت های 
زیرمجموعه خود باید اصلاح می شد و امیدواریم تا ۱۰ روز آینده 

این اصلاحیه از هیئت دولت دریافت شود.
وزیر اقتصاد درباره صدور مجوز کسب و کار از درگاه ملی گفت: 
با توجه به تاکید رئیس جمهوری در کمک به تولید و کم هزینه 
کردن فعالیت کارآفرینان، در زمینه دســتگاه هایی که از قانون 
تسهیل صدور مجوز کسب و کار تخطی کردند بدون اغماض 
معرفی صورت گرفته و اطلاعات کامل این دستگاه ها را اعلام 
کردیم و جلســاتی با نهادهای نظارتی و قوه قضائیه داشتیم و 
امیدواریم نهادهای نظارتی به وظیفه خود عمل کنند، برای دولت 
ایــن موضوع اهمیت دارد؛ زیرا اگر این اتفاق رخ بدهد نوعی از 
امید را شاهد خواهیم بود که مردم درپیچ و خم ادارات وقت شان 

تلف نشود.
وی یادآور شد: تا امروز بیش از ۱۵۹ هزار مجوز در مسیر درگاه 
ملی مجوزها برای کســب و کار صادر شده است. سخنگوی 
اقتصادی دولت درباره برداشت از صندوق توسعه ملی نیز گفت: 
طبق آخرین گزارش خزانه داری کشــور و با موافقت رهبری 
۱۱ هزار میلیارد تومان از صندوق توسعه ملی به حساب خزانه 
دولت واریز شده است و طبق تخصیص سازمان برنامه و بودجه 
صرف عقب ماندگی طرح های عمرانی خواهد شد که در نوبت 
دریافت قرار دارند. با موافقت رهبری پیشبرد پروژه های ریلی و 
ترانزیتی کشور از محل تهاتر نفت می تواند انجام شود؛ اجرای 
این استجازه نیازمند آن بود که دولت آیین نامه نحوه استفاده از 

روش تهاتر نفت برای پروژه های ریلی و ترانزیتی را تدوین کند 
که این آیین نامه دیروز در کمیسیون اقتصادی دولت مصوب شد 
و امیدوارم به زودی در صحن دولت هم تصویب شود تا بتوان 

این استجازه را اجرایی کنیم.
وزیر امور اقتصادی و دارایی درباره واگذاری خودروسازان گفت: 
قرار بر این شد واگذاری دقیقی باشد و مانند گذشته یک تجربه 
شکست خورده نباشــد و بر این اساس ابتدا وزارت صمت سند 
توســعه صنعتی صنعت خودرو را تدوین کند و سپس اصلاح 
سیاست قیمت گذاری دســتوری و البته واگذاری سهام تودلی 
خودروسازان را انجام دهد که پس از این اقدامات قفل واگذاری 
این دو شرکت خودروســاز بازگشایی می شود.کنسرسیومی از 
فعالان صنعت خودرو تشکیل شده که بنا دارند به طور مشترک 
سهام تودلی خودروسازان را تملک کنند تا هم مسئله سهام تودلی 
حل و فصل شــود و هم بخش خصوصی نقش مدیریتی ایفا 
کند زیرا دولت اگرچه سهام زیادی ندارد اما نقش مدیریتی را ایفا 
می کرد و امیدواریم این سیاست ها اجرا شود تا این واگذاری به 

سرنوشت خصوصی سازی هایی که قبلًا بود دچار نشود.
وی بــا بیان این که »از مجلس می خواهیم تا طرح مالیات بر 
عایدی ســرمایه را سریع تر تصویب کنند«، اظهار کرد: بیشتر 
کشورهای پیشرفته و منضبط اقتصادی در دنیا قواعد بسیار روشن 
و انضباط بخشــی دارند که اجازه هجوم  سفته بازانه به بازارها را 
می گیرند. امیدواریم در روزهای آینده طبق وعده وزارت صمت 
که بخش اول واردات خودرو انجام می شــود، شاهد تاثیر آن بر 

بازار باشیم. 
وی درباره نگاه دولت به پرداخت یارانه و کالابرگ الکترونیک 
توضیح داد: سیاســت اعطای یارانه کشــور خیلی بهینه نبود 
و ایرادهای جدی به آن وارد می شــد؛ بــه این دلیل بود که از 
اردیبهشت ماه اعلام شد شیوه آن تغییر می کند و بعد از فراهم 
شدن زیرساخت ها، نحوه اعطای آن متفاوت خواهد شد. در یکی 
از استان ها دوره آزمایشی کالابرگ آغاز شده و وزارت تعاون وعده 

داده بعد از یک ماه از اجرای آزمایشی برای همه اجرا می شود.
سخنگوی اقتصادی دولت درخصوص نگرانی ها برای آینده 
همکاری های بین ایــران و چین و آخرین وضعیت قرارداد ۲۵ 
ساله گفت: سرمایه گذاری ها در خصوص چین و خرید ال ان 
جی هیچ ارتباطی با تفاهم ها با کشور های دیگر ندارد و چین 
جزو تقاضاهای بزرگ بازار انرژی دنیا است و علیرغم تحریم ها 
هنوز بخشی از نیازهای مصرفی خود را از ایران تأمین می کند و 
در قرارداد ۲۵ ساله و ۱۶ قرارداد دیگر در سال ۲۰۲۳ هم این امر 
سرعت خواهد گرفت  اگر امروز در حدود ۸ و نیم ماهی که از سال 
جدید می گذرد بیست میلیارد دلار تجارت با چین را پشت سر 

گذاشتیم، برای سال ۲۰۲۳ این اعداد فراتر خواهد رفت. 
وی در ادامه تصریح کرد: تفاهم ۲۵ ساله بخشی از آن در حوزه 
انرژی است و بخش های دیگر هم  غیر از انرژی دارد که امنیت 
انرژی که ایران برای چین نقش آفرینی می کند همچنان مورد 
تایید و تاکید طرف چینی است و در دیدار با معاون نخست وزیر 
صراحتا این در جلسه بیان شد. باید مسیرهای خود را سریعتر طی 

کنیم که عواید و منافع آن سریعتر به ثمر برسد. 
خاندوزی در پاسخ به پرسشــی مبنی بر این که دولت اعلام 
کرده بود تا پایان آذرماه ۱۰ تغییر در ســطوح ملی و استانی را 
انجام خواهد داد و برخی اخبار حاکی از احتمال تغییراتی در تیم 
اقتصادی دولت بود تصریح کرد: البته سخن گفتن خیلی خرج و 
مالیاتی ندارد و بسیاری هستند که به ایراد سخن می پردازند. آن 
۱۰ تغییر مدیریتی که اعلام شــده بود ممکن است نه تا پایان 
آذرماه، بلکه تا هفته های آینده انجام شود. چند تغییر تاکنون رخ 
داده و احتمالاً در روزهای آینده در ســطوح استانداری تغییراتی 
انجام خواهد گرفت که در دولت درباره  آن تصمیم گیری می شود. 
ولی بر اساس اخباری که من مطلع هستم، این تغییرات در تیم 

اقتصادی دولت نیست.

سخنگوی اقتصادی دولت اعلام کرد:

افزایش ۲۰ درصدی حقوق در سال آینده 

 اینفوگراف

عضو هیأت رئیسه مجلس گفت: خوشبختانه طی یکسال اخیر مجدداً 
به بخش مسافری راه آهن بها داده شده است و تعداد مسافران ریلی 
امسال در مقایسه با سال گذشته، بیش از ۵۰ درصد رشد داشته است.

به گزارش مهر به نقل از وزارت راه و شهرسازی، محمدرضا دشتی اردکانی، نماینده 
مردم اردکان و عضو هیأت رئیسه مجلس، گفت: اولویت حمل و نقل ریلی برای شرایط 
کشــور ما بر همگان مشخص اســت و از سال ها قبل در اسناد بالادستی مختلف و 
همچنین سیاست های کلی ابلاغی مقام معظم رهبری به صورت مکرر به آن اشاره 
شده است. این شیوه حمل و نقل برای هر دو منظور بار و مسافر باید در اولویت مجلس 
و دولت باشد. البته بخش مسافری به طور مستقیم با مردم عزیز سر و کار دارد و در رفاه 
ایشان اثرگذار است. لذا باید توسعه کیفی و کمی حمل و نقل ریلی مسافری در دستور 
کار راه آهن باشد.رئیس فراکسیون گردشگری، زیارت و میراث فرهنگی مجلس با اشاره 
به اینکه سفر با قطار می تواند اثرات قابل توجهی در حوزه گردشگری و همچنین زیارت 
کشور نیز داشته باشد ادامه داد: بر اساس آمارها، حدود ۶۰ درصد مسافرین قطارها در 
کشور، به مقصد یا از مبدا مشهد مقدس هستند و راه آهن نقش مهمی در تسهیل زیارت 
زائران امام رضا )ع( دارد.وی اضافه کرد: متأســفانه در سال های گذشته به توسعه این 
بخش توجه مناسب نشده است و حتی تعداد و ظرفیت واگن های مسافری کشور نیز 
به میزان قابل ملاحظه ای کاهش یافته بود. خوشبختانه با تلاش ها و اقدامات صورت 
گرفته، طی یکسال اخیر مجدداً به بخش مسافری راه آهن بها داده شده است و تعداد 

مسافران ریلی امسال در مقایسه با سال گذشته، بیش از ۵۰ درصد رشد داشته است و 
همچنین با توجه به آمارها و با وجود رشد تعداد مسافران، میانگین تأخیر قطارها با کاهش 
۲۰ درصدی روبرو بوده است؛ لذا این اقدامات انقلابی مدیر عامل جوان و متخصص 
راه آهن جمهوری اسلامی ایران جای تشکر و قدردانی دارد.دشتی اردکانی یادآور شد: 
متأسفانه در سال های اخیر علاوه بر کاهش قابل توجه تعداد لکوموتیوهای فعال کشور 
و تبدیل آن به گلوگاه توسعه حمل و نقل ریلی، بدهی چند هزار میلیارد تومانی در این 
حوزه به جای ماند. با توجه به عقب ماندگی های انباشته شده بویژه محدودیت تعداد 
لکوموتیوها، بین تخصیص لکوموتیوهای موجود به حوزه بار و مسافر تعارض بیشتری 
به وجود آمده است لازم است بر خلاف دولت قبل، به حوزه مسافری لکوموتیو بیشتری 
اختصاص یابد که الحمدلله این مهم در سال جاری و دوران پس از کرونا به خوبی انجام 
گرفته است. خوشبختانه با افزایش بهره وری و اقدامات جهادی صورت گرفته مجموع 
حمل بار و مسافر ریلی کشور ۵ درصد رشد داشته است که عملکرد خوبی برای سال 
اول دولت است و امیدواریم با تخصیص منابع بیشتر از سوی دولت و مجلس این مقدار 
افزایش یابد. وی بیان کرد: اخیراً خبرهایی مبنی بر فشار بر راه آهن منتشر شده است 
که چرا به حوزه مسافر توجه شده و لکوموتیوها را به حمل مسافران اختصاص داده اند. 
ظاهراً این افراد انتظار داشته اند که همیشه مشابه ایام کرونا که تعداد مسافرین کم شده 
بود، عمده لکوموتیوهای کشور به حوزه بار اختصاص یابد تا اندک شرکت های این حوزه 

از آن منتفع شوند.

شهریار افندی زاده معاون حمل ونقل وزارت راه و شهرسازی گفت: 
برنامه ۱۴ ساله برای وزارت راه وشهرسازی تدوین شده است. 

شــهریار افندی زاده؛ معاون حمل و نقل وزارت راه و شهرســازی در نمایشــگاه 
حمل و نقل، لجستیک و صنایع وابسته گفت: معاونت وزارت راه شهرسازی معاون 

ســتادی است سیاستگذاری کلیه سازمان ها و شــرکت های تخصصی وزارت راه 
و شهرســازی و حمل و نقل را دارد مهمترین کاری که انجام می شــود در بخش 
 ترانزیت است تنظیم موافقتنامه ها کریدورهای ترانزیتی است که می تواند تأثیر گذار

 باشد.

شــهریار افندی زاده معاون حمل ونقل وزارت راه و شهرســازی در ادامه بیان کرد: 
تدوین حمل و نقل کشوری که می تواند به نوعی اولویت بندی کند برای تسهیلات 
 کشــور و برنامه برای ۱۴۱۴ که برنامه ۱۴ ســاله خواهد بود دهک های لجستیک

 است. 

وزیر صمت از رشد ۸ درصدی تولید 
لوازم خانگی خبر داد و گفت: با توجه 
به رشد تولید لوازم خانگی، ۸ درصد 
کاهش مصــارف ارزی برای واردات 

داشته ایم. 
فاطمی امین وزیر صمت در حاشیه افتتاحیه 
نمایشگاه لوازم خانگی در جمع خبرنگاران گفت: 
خوشبختانه صنعت لوازم خانگی یک صنعت 
پیشرو در کشور اســت. امسال ۸ درصد رشد 

تولید داشتیم و جالب اینجاست که ۸ درصد هم کاهش مصارف ارزی برای 
واردات داشتیم. این بدان معناست که با افزایش ساخت داخل، واردات کمتری 
داشتیم.او با بیان اینکه صنعت لوازم خانگی رو به رشد است، گفت: خوشبختانه 
کیفیت خوبی دارد و مردم از کیفیت لوازم خانگی داخلی راضی هستند.وزیر 
صمت ادامه داد: صادرات به کشور های مختلف از روسیه تا آفریقا آغاز شده 
است. همچنین هدف گذاری کردیم با کمک تولید کنندگان در میزان صادرات 
جهش داشته باشیم.او در خصوص تفاوت های صنعت خودرو و لوازم خانگی 
گفت: صنعت خودرو یک ویژگی دیگری دارد که قصد صحبت در مورد آن 
ندارم، اما مدتی که واردات لوازم خانگی ممنوع بود، شرکت ها توانستند به لحاظ 

تولید و کیفیت خودشان را ارتقا دهند.او گفت: در 
حوزه خودرو کاهش تولید جدی داشتیم و الان 
با عرضه و تقاضای نامتوازن روبرو هستیم. اما 
در حوزه لوازم خانگی در ۸ ماه اول امسال ۱۱ 
میلیون دستگاه تولید شده و صنعتی که مشکل 
آن سرمایه در گردش می شود به این معناست 
که بازار دارد و می تواند تولید کند. این صنعت 
هم به لحاظ عرضــه و تقاضا و هم به لحاظ 
کیفیت می تواند رقابت کند. فاطمی امین در 
مورد بازار لوازم خانگی گفت: در چند ماه گذشــته ثبات قیمتی در این بازار 
را دیدیم و شاهد افزایش قیمت های عجیب نیستیم. کاهش قیمت و هزینه 
به افزایش تولید باز می گردد. به نظر می آید که این صنعت به لحاظ قیمت 
میتواند هنوز کاهش داشته باشد، اما الان راضی کننده است.وزیر صمت با 
اشاره به اولویت ها در حوزه صنعت لوازم خانگی گفت: سه اولویت داریم که 
یکی ساخت داخل است که کمک می کند ارز کمتری برای واردات مواد اولیه 
و قطعات مصرف شود. اولویت دوم کیفیت است که کیفیت کنونی هم قابل 
قبول است، اما جای پیشرفت دارد. اولویت سوم ما صادرات است که توجه به 

فناوری ها در این زمینه هم میتواند موثر باشد.

افزایش 50 درصدی مسافرین قطار

برنامه 14 ساله وزارت راه و شهرسازی تدوین شده است 

رشد 8 درصدی تولید لوازم خانگی رقم خورد 

رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور خبر داد:

برخورد قاطع با فرار مالیاتی در کانون مطالبات عمومی و اراده ی نظام مالیاتی 
رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور با تاکید بر مطالبه عمومی 
جامعه در خصوص برخورد قاطعانه و بدون مماشات با هر نوع فساد 
و تخلف گفت: با پیگیری قضایی سازمان امور مالیاتی کشور، سه 
متهم همدست فرار مالیاتی، مجرم مالیاتی شناخته شده و به حبس 

محکوم شدند.
داود منظور رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور با تاکید بر اینکه سلامت اداری 
و مقابله با پدیده فرار مالیاتی علاوه بر اینکه موجب اعتمادسازی عرصه مالیات 
ستانی و بهبود وجهه خدمات ارزشمند اکثریت کارکنان خدوم سازمان می شود، 
از رویکرد های اصلی این ســازمان در دوره تحول آفرینی قلمداد می شود افزود: 
سازمان امور مالیاتی کشور بر اساس سیاست  های جدید علیه برخی اشخاص که 
با نحوه فعالیت خود موجبات خدشــه دار شدن چهره نظام مالیاتی و فرار مالیاتی 
خود و دیگران و همچنین معوق مانــدن و یا اخلال در وصول مالیات را فراهم 
نموده اند، اقدام به طرح شــکایت در مراجع قضایی نموده و مجدانه این موضوع 

را پیگیری می نماید.
وی با اشــاره به ضرورت افزایش اعتماد عمومی به ســلامت نظام مالیاتی و 
پاسداشــت خدمات ارزنده کارکنان خدوم سازمان گفت: یکی از پرونده های اخیر 
فرار مالیاتی که با پیگیری  های حقوقی و قضایی مستمر این سازمان منجر به صدور 

دادنامه محکومیت کیفری شد و پرونده های فرار مالیاتی این متهمین که اقدام به 
ارایه فاکتور های صوری و گواهینامه های مجعول ثبت نام در نظام مالیات بر ارزش 
افزوده به اشــخاص می نمودند در مراجع قضایی صالحه مطرح و نهایتا پرونده با 
اتهام اخلال در نظام اقتصادی از طریق فرار مالیاتی، در شعبه ۱۰۶۳ دادگاه کیفری 
دو مجتمع قضایی امور اقتصادی تهران منجر به صدور رای و مجازات  های متعدد 

برای متهمین پرونده شد.
رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور در خصوص جزئیات احکام صادره گفت: 

متهم اول به تحمل دو سال و نیم حبس تعزیری بابت ارتکاب یازده مورد جعل 
اوراق و مهر های شرکت  های غیر دولتی و تحمل دو سال و نیم حبس تعزیری بابت 
دو مورد معاونت در استفاده از اوراق مجعول شرکت  های غیردولتی با قابلیت اجرای 
مجازات اشد، متهم دوم به تحمل دو سال حبس تعزیری بابت دو مورد استفاده از 
اسناد مجعول شرکت  های غیردولتی و تحمل هفت ماه و نیم حبس تعزیری بابت 
چهار مورد معاونت در استفاده از اسناد مجعول با قابلیت اجرای مجازات اشد و متهم 
سوم به تحمل دو سال و نیم حبس تعزیری بابت استفاده متعدد از اسناد مجعول 
شرکت های غیردولتی و تحمل دو سال حبس بابت بزه مالیاتی با قابلیت اجرای 

مجازات اشد محکوم شدند.
 وی با تاکید بر اینکه همکاران ســازمان امور مالیاتی جزء بهترین و موثرترین 
کارکنان دولت در جبهه اقتصادی هستند افزود: اراده نظام مالیاتی بر این است تا 
با برنامه ریزی های لازم و تقویت ساز و کار های نظارتی، زمینه های بروز هرگونه 
تخلف را از میان برده و با برخورد قاطع با متخلفان به مطالبه عمومی جهت مبارزه 

با فساد و فرار مالیاتی پاسخ دهد.
 منظور در پایان از مراجع قضایی امور اقتصادی تهران، ضابطین قضایی مربوطه 
و کلیه مراجعی که در به نتیجه رساندن این پرونده با سازمان امور مالیاتی کشور 

همکاری داشته اند، قدردانی کرد.


